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Soru-Cevap 

“18” Ayar Altının Bir Değeri Vardır ve Zekâtı Verilir 

Samir Ibrahim’e 

 

Soru/Yorum: 

(836 sayılı başlık üzerine; “Zekâtta önemli olan, saf altın olmasıdır.” 

Peki, 18 ayar altının maddi değeri nedir.) Bitti.  

 

Cevap: 

836 sayılı başlığa dair söz konusu yorumunuz, H. 02 Safer 1437 M. 14/11/2015 tarihli soru-cevabın 
bir parçasıdır. Söz konusu başlık hakkında geçen metin şöyledir:   

(Altında zekâtın hükmü, “24 ayar” saf altına özeldir. Aynı şekilde gümüşteki zekâtın hükmü de saf 
gümüşe özeldir. Dolayısıyla altın başka bir şeyle karıştırılmışsa veya gümüş başka bir şeyle 
karıştırılmışsa, bu (karıştırılan) ağırlıktan düşülür. Böylece karıştırılan madde düşüldükten sonra geriye 
kalan nisaptır. Nitekim bir kişi “18” ayar “85 gram” altına sahip olsa, nisaba sahip olmuş olmaz. Çünkü 
onun içindeki saf altın 85 gramdan azdır… 24’lük bir külçe altının zekâtı, aynı ağırlıktaki 18’lik bir külçe 
altının zekâtından farklıdır. Bu yüzden nisap hesaplanırken saf altın taktir edilir, 24’lük altının nisabı 85 
gramdır ancak 18’lik altının nisabı bundan daha fazladır. Çünkü ona, dörtte bir oranında altın olmayan 
maddeler karıştırılmıştır. Yani 18 ayar altın, 24 ayar altının dörtte üçüne eşdeğer saf altın içermektedir. 
Buna göre 18 ayar altının nisabı, saf altının nisabının üçte biri kadar, yani 113.33 gramdır. Binaenaleyh 
24 ayar saf altından 85 grama sahip olan bir kişi, nisaba ulaşmış olur ve üzerinden bir yılın geçmesi 
halinde %2.5 ağırlığında zekâtını verir. Ancak 18 ayar altından 85 grama sahip olan kişi, 113.33 grama 
sahip oluncaya kadar nisaba ulaşmış olmaz. Bunun da üzerinden bir yıl geçmesi halinde %2.5 
ağırlığında zekâtını verir. Burada zekâtta önemli olanın, saf altın olması gerektiği açıktır.) Bitti.  

Yorumunuza şaşırdım. Zira sorunuzdan, sanki biz cevapta “18” ayar altının değerini es geçmişiz ve 
onun değerini belirlememişiz gibi anlaşılıyor. Oysa cevapta “18” ayar altının değeri olduğu ve zekatının 
verildiği gayet açıktır. Ancak ağırlık olarak aynı olsalar da 18 ayar altının değeri “24” ayar altının 
değerinden daha azdır. Bu nedenle “18” ayar altının zekât nisabının belirlenmesinde şöyle açıkladık: 
(Buna göre 18 ayar altının nisabı, saf altının nisabının üçte biri kadar, yani 113.33 gramdır. Binaenaleyh 
24 ayar saf altından 85 grama sahip olan bir kişi, nisaba ulaşmış olur ve üzerinden bir yılın geçmesi 
halinde %2.5 ağırlığında zekâtını verir. Ancak 18 ayar altından 85 grama sahip olan kişi, 113.33 grama 
sahip oluncaya kadar nisaba ulaşmış olmaz. Bunun da üzerinden bir yıl geçmesi halinde %2.5 
ağırlığında zekâtını verir.) Dolayısıyla cevapta, “18” ayar altının değeri es geçilmemiş, bilakis sabitlenmiş 
olup nisap miktarına ulaşması halinde “24” ayar altının zekâtı verildiği gibi aynı şekilde nisap miktarına 
ulaşması halinde “18” ayar altının da zekâtı verilir. Bütün mesele, birinin nisap miktarının bir diğerinin 
nisap miktarından farklı olmasıdır. Çünkü “18” ayar altına, dörtte bir oranında altın olmayan maddeler 
karıştırılmaktadır.   

Şayet cevabı aceleyle okumadıysanız yorumunuzun nedenini anlayamadım! Allah size merhamet 
etsin bir kez daha okuyun… Allah’tan herkesi en doğruya iletmesini temenni ediyorum.  
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